الدراسات العليا

مميزات الإلتحاق بالدراسات العليا كلية التمريض جامعة المنوفية

- تتميز كلية التمريض بأنها تحتوي علي نخبة من الأساتذه في جميع التخصصات الدراسية
- الكلية حاصلة على شهادة الجوده منذ عام 2014 وعام 2022من الهيئة القومية للجودة للاعتماد
 - تعتمد لوائح الدراسات العليا على الساعات المعتمده بما يواكب الحراك التعليمي العالمي
- تبني سياسة التعليم الإلكتروني والتعليم عن بعد لبعض المقررات الدراسيه التي لا تتطلب حضور فعلى او تمرينات إكلينيكية
 - يوجد بالكلية 8 برامج دراسيه للماجستير والدكتوراه و14 دبلومه مهنيه

برامج الماجستير والدكتوراه

- التمريض الباطني الجراحي
- التمريض النفسي والصحه النفسية
- تمريض صحة الأم وحديث الولاده
- تمريض صحة الأسره والمجتمع
 - تمريض الأطفال
 - إدارة التمريض
 - تمريض الحالات الحرجة
 - تمريض المسنين

الدبلومات المهنيه

- دبلوم مهني في تمريض الأطفال المبتسرين وحديثي الولادة
 - دبلوم مهني في تنظيم الأسره
 - دبلوم مهنی فی جلیس مسن
 - دبلوم مهنى في إدارة الجوده الشامله
 - دبلوم مهنى في تمريض الكلى والإستصفاء الدموي
 - دبلوم مهنى في تمريض الأورام

- دبلوم مهني في تمريض العمليات
- دبلوم مهني في تمريض التحكم في العدوي
- دبلوم مهني في تمريض الحالات الحرجه
 - دبلوم مهني في تمريض الطوارئ
 - دبلوم مهنى في التثقيف الصحي
 - دبلوم مهني في صحة الأسره
- دبلوم مهني في مواجة تعاطي وإدمان المخدرات
 - دبلوم مهني في الإرشاد النفسي

القيد لدرجة الماجستير:

- يكون التسجيل لدرجة الماجستير خلال شهر أغسطس من كل عام
- شهادة الحصول على المؤهل الجامعي البكالوريوس بتقدير جيد علي الأقل علي ان يكون امضي السنه التدريبية بعد حصوله على درجة البكالوريوس
 - بيان تقديرات المواد خلال مدة دراسته بالكلية وتقدير التخصص لا يقل عن جيد .
- شهادة TOEFL وفقا للشروط المطبقة بموافقة مجلس جامعة المنوفية (من الايميدست) بدرجة لا تقل عن 450درجة
 - مزاولة المهنة في التخصص لا تقل عن عام ميلادي
 - موافقة السفارة علي الدراسة وتحديد جهة التمويل
 - شهادة صحية بالخلو من مرض الإيدز مستخرجه من داخل جمهورية مصر العربية.
 - بيان حالة وظيفية
 - موافقة جهة العمل
 - شهادة الميلاد
 - صور شخصية
 - صورة البطاقه وجواز السفر ساري المفعول
 - سداد الرسوم الدراسيه

القيد لدرجة الدكتوراة

- يكون التسجيل لدرجة الدكتوراه في علوم التمريض خلال شهري (يناير ويونيو من كل عام)
 - شهادة الحصول على درجة الماجستير في مادة التخصص بتقدير جيد علي الأقل.
- شهادة من المجلس الأعلى للجامعات بالقاهرة تفيد معادلة درجة الماجستير (إذا كان حاصلا علية من خارج مصر)
 - شهادة TOEFL وفقا للشروط المطبقه بموافقة مجلس جامعة المنوفيه (من الايميدست) بدرجة لا تقل عن 450درجة
 - ، موافقة السفارة علي الدراسة وتحديد جهة التمويل
 - شهادة صحية بالخلو من مرض الإيدز مستخرجة من داخل جمهورية مصر العربية
 - بيان حاله وظيفية موافقة جهة العمل
 - شهادة الميلاد صور شخصية
 - صورة البطاقه وجواز السفر ساري المفعول
 - التقدم بخطة بحث معتمد من القسم العلمي ولجنة البحث العلمي ومجلس الكلية ومجلس الجامعة
 - سداد الرسوم الدراسيه
 - القيد للدبلوات المهنيه
- أ. أن يكون حاصل على درجة البكالوريوس في التمريض أو علوم التمريض من احدي الجامعات المصرية
 أو درجة معادلة من معهد أخر معترف به من المجلس الأعلى للجامعات.
- ب. أن يكون الطالب حاصل علي500 درجة تويفل دولي أو 6 IELTs دولي أو ما يعادلها (محلي) أو شهادة اجتياز دورة في اللغة الانجليزية من مركز معترف به (مقر الادارة العامه بالجامعه) أو أي شرط أخر يفرضه مجلس الكلية.
- ت. أن يكون الطالب قد زاول مهنة التمريض مدة لا تقل عن عام علي الأقل بعد قضاء السنة التدريبية (الامتياز) مع الحصول على موافقة جهة العمل.
- ث. قبول الطالب للدراسة بأي من التخصصات بناء علي موافقة القسم المعني بهذا التخصص و لا يجوز للطالب التسجيل في أكثر من تخصص في نفس الوقت.

- ج. تعقد الأقسام العلمية المختصة اختبارات و مقابلات شخصية للطلاب المتقدمين ببرامج الدبلومات المهنية السابقة وذلك بتشكيل لجان مختصة للاطمئنان علي المستوي العلمي للطالب ويتم قبول الدراسة بأي من التخصصات بناء علي موافقة مجلس القسم المعني بهذا التخصص بعد أن يجتاز اختبارات القبول.
 - ح. أن يستوفي الطالب المستندات والنماذج المعدة من إدارة الدراسات العليا.
 - خ. سداد الرسوم الدراسية.
- د. قبول الطلاب الوافدين بناء على القواعد واللوائح الصادرة من ادارة الوافدين والمجلس الأعلى للجامعات.

Postgraduate Studies

Advantages of enrolling in postgraduate studies,

- The faculty of Nursing is distinguished by its best professors in all academic specializations
- The faculty has obtained a quality certificate since 2014 and in 2022 from the National Quality Authority for Accreditation.
- Postgraduate studies regulations depend on credit hours in keeping with the global educational movement
- Adopting an e-learning and distance learning policy for some courses that do not require physical attendance or clinical exercises
- The college has 8 master's and doctoral study programs and 14 professional diplomas

Master's and doctoral programs

- Pediatric Nursing
- Family and Community Health Nursing
- Maternal and Neonatal Health Nursing
- Psychiatric Nursing and Mental Health
- Medical Surgical Nursing
- Critical Care and Emergency nursing
- Nursing Administration
- Geriatric Nursing

Professional diploma in nursing

- 1. Premature and Neonatal Nursing
- 2. Family Planning
- 3. Elderly Sitter
- 4. Comprehensive Quality Management
- 5. Renal and Hemodialysis Nursing
- 6. Oncology Nursing
- 7. Operations Nursing
- 8. Infection Control Nursing
- 9. Critical Care Nursing
- 10.Emergency Nursing
- 11.Health Education
- 12. Family Health Nursing
- 13. Confronting Drug Abuse and Addiction
- 14.Psychological Counseling

The required documents for the master's degree

- Registration of master's degree is during August each year.
- The certificate of obtaining a bachelor's degree with a grade of good (at least)but he/she should be spent the training year after obtaining the bachelor's degree.
- Statement of estimates of all course during his/her study at the faculty and the estimate of the specialty should not be less than good.
- TOEFL certificate according to the applicant conditions that was approved by the Menoufia University Council (from IMDEST) with a score of not less than 450.
- Practicing the profession in the specialty for not less than one year.

- An approval from the embassy to study and the funding agency should be determined.
- A health certificate of being free from AIDS which should be obtained from inside the Arab Republic of Egypt .
- A statement of employment status as well as an approval of the employment.
- Birth certificate and personal photos.
- A copy of the personal ID and not expired passport.

The required documents for the PhD degree

- Registration for the PhD in Nursing Sciences takes place during the months (January and June of each year).
- Certificate of obtaining a master's degree in the subject of specialty with a grade of at least good.
- A certificate from the Supreme Council of Universities in Cairo stating the equivalence of a master's degree (if he/she obtained the degree from outside Egypt).
- TOEFL certificate according to the applicant conditions that was approved by the Menoufia University Council (from IMDEST) with a score of not less than 450.
- The approval of the embassy to study and determine the funding agency.
- A health certificate of HIV-free that should be obtained from the Arab Republic of Egypt.
- A statement of employment status with the approval of the employer.
- Birth certificate and personal photos.
- A copy of the personal ID and not expired passport.
- A research proposal that should be approved by the Scientific Department, the Scientific Research Committee, the faculty and the University Councils.

Registration for professional diplomas

- . To have a bachelor's degree in nursing or nursing sciences from one of the Egyptian universities or an equivalent degree from another institute recognized by the Supreme Council of Universities.
- The student must have an international TOEFL score of 500, an international IELT score of 6, or its equivalent (local), or a certificate of passing an English language course from a recognized center.
- The student must have practiced the nursing profession for at least one year after spending the training year (internship) with the approval of the employer.
- The student is accepted to study in any of the specializations based on the approval of the department concerned with this specialization. The student may not register in more than one specialization in the same time

The scientific departments hold tests and personal interviews for students applying to professional diploma programs. Study in any of the specializations is accepted based